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Nieuwsbrief 36 – Juni 2012 

 
 

Excursie natuurtuin De Wiedijk 

Zondag 22 juli 14.00 uur 

o.l.v. Karel Bos 
 
Deze natuurtuin ligt verscholen tussen de 
Cornelis Lelylaan en de Pieter Calandlaan, ten 
westen van de Christoffel Plantijngracht. Een 
paradijsje op een onverwachte plek. 
 
We verzamelen bij het, bij de tuin horende, 
bijzondere gebouwtje van het NME centrum, 
het Eeco, aan het eind van de Eastonstraat. 
 
Deelname is gratis en aanmelden niet nodig.  
Informatie: tel 020-6990067 of e-mail 
post@vriendenvandesloterplas.nl 
 

 
 
Lovelandschade 

 

In de afgelopen maanden heeft het Stadsdeel 
hard gewerkt aan het herstel van de schade 
aan de grasmat na het Lovelandfestival in 
augustus 2011. Op het oog lijkt de schade 
inmiddels redelijk hersteld maar nader onder-
zoek wijst uit dat de kwaliteit van het gras op 
veel plaatsen matig is en soms ronduit slecht. 
 
 

programmaidee.nl 

Het wilgenlaantje aan de Oostoever 

 
In nieuwsbrief 34 meldden wij dat het 
Wilgenlaantje aan het verzakken was. 
Kees Vink van de dienst GOR (Groen en 
Openbare Ruimte) zei ons desgevraagd dat 
zeer binnenkort de strook beton, waar de 
buitenste wilgenrij in staat, zal worden 
verwijderd. Hierna zullen de tevoorschijn 
komende gaten worden volgestort met een 
zich verhardend zand/cement mengsel. 
Vervolgens zal de strook met gras worden 
ingezaaid. Hiermee denkt men het weg-
zakken van grond tot staan te kunnen 
brengen.  
 

Vuurwerk op de Sloterplas 

 
Twee jaar lang hebben we diverse acties 
ondernomen om het vuurwerk op de Sloter-
plas weer op 30 april te krijgen. 
Door in te spreken in de gemeenteraad lukte 
het de discussie op de juiste plek te krijgen 
en tot onze vreugde heeft de burgemeester 
toestemming gegeven voor het vuurwerk op 
30 april. Dus weer op de dag en de plek waar 
het voorheen altijd was. 
Het werd een groot succes. Rond 21.45 uur 
stroomde het publiek aan alle kanten van de 
Sloterplas toe en om 22.00 uur precies begon 
een schitterend vuurwerk waar iedereen 
enorm van genoot. 
Het Oranjecomité kan tevreden terugkijken 
op een geslaagde avond en wij zijn verheugd 
dat een waardevolle traditie in ere is her-
steld. 
 

Sloterplas en -park nationaal erfgoed 

 

Op basis van onderzoek van de Rijksdienst 
voor het Cultureel Erfgoed (RCE) zijn 30 
gebieden geselecteerd uit de periode 1940 – 
1965 die van nationaal cultuurhistorisch 
belang zijn. Een gedeelte van de Westelijke 
Tuinsteden waaronder de Sloterplas en het 
Sloterpark is een van deze 30 gebieden. 
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Sloterplasconferentie 

 

Op 1 juni was het zover: de door het Stads-
deel georganiseerde Sloterplas-conferentie 
vond plaats. Op het platform bij Café Oost-
oever stond een grote witte tent en vele 
belangstellenden stroomden toe om aan het 
ideeënfestival deel te nemen. Tevoren was er 
ruimschoots gelegenheid geboden om ideeën 
in te zenden naar een website. De resultaten 
van de conferentie zouden richtlijnen moeten 
geven voor een “ontwikkelingsstrategie” voor 
plas en park in de toekomst. De ingebrachte 
ideeën werden in de tent gepresenteerd met 
fotocollages, maquettes e.d. Daaruit werd 
aanstonds duidelijk dat bij vele inzenders de 
rust en de sfeer bij plas en park voorop-
stonden, terwijl er ook vertegenwoordigers 
waren van een meer commercieel gebruik 
van de Sloterplas; daartoe behoorden talloze 
ideeën over horeca en hotelbouw, dikwijls 
direct aan het water en dus ten koste van het 
park. 
 
De conferentie begon met een inloop waar 
alle aanwezigen de ingebrachte ideeën goed 
konden bekijken. Daarna kreeg een aantal 
particuliere inzenders de gelegenheid om het 
door hen ingezonden idee mondeling toe te 
lichten. Helaas waren deze presentaties door 
het felle licht en het rumoer nauwelijks te 
volgen.  
Vervolgens werd een panel van vier des-
kundigen voorgesteld: Toeske Renier van 
Kon. Horeca Nederland, Bruno Doedens, 
landschapsarchitect, Yttje Feddes, Rijksad-
viseur voor het landschap en Tineke Stricker, 
bestuurslid van onze vereniging. Ieder van de 
vier panelleden verdedigde één door hem/ 
haar uitgekozen idee. Na een pauze met een 
hapje en een drankje vond een discussie 
plaats waarbij voor- en tegenstanders van 
een stelling over het park hun standpunt 
kenbaar konden maken. Aan het eind van de 
discussie nam Bruno Doedens het heft – 
d.w.z. de microfoon - in handen om te roe-
pen: “Wij hebben 159 inzendingen, laten we 
ze allemaal realiseren.”  
Dat kan natuurlijk niet: de vele inzendingen 
gebaseerd op rustige recreatie, zijn duidelijk 
in strijd met inzendingen die op commercie 
en verstedelijking van de plas zijn gericht.   
Maar een aantal ideeën genoot wel de 
instemming van een overgrote meerderheid, 
zoals de installatie hier en daar van 
zogenaamde waterhappers en, eveneens hier 
en daar, toiletten. Hoe dat allemaal vorm zou 
moeten krijgen, dat vereist nog nadere 
overweging. Onze hoop is daarbij dat de 
belangen van de voorstanders van rustige 

recreatie niet hoeven wijken voor de voor-
standers van commercialisering en verstede-
lijking.  
Verheugd waren we met de slotopmerking 
van de Rijksadviseur Yttje Feddes, dat men 
eerst maar eens zou moeten beginnen met 
het wegwerken van achterstallig onderhoud. 
 

Kroniek Zuidwest-oever Osdorp deel 19 

 
Op 3 juni werden wij door projectleider Lizan 
Hegeman in een gesprek geïnformeerd over 
de stand van het uitwerkingsplan en door Jan 
Spaans over het nieuw te maken bestem-
mingsplan.  
Het plan van BVR adviseurs Ruimtelijke 
Ontwikkeling uit 2008 (zie onder) wordt als 
'onderlegger' gebruikt voor de nieuwe 
plannen. 
 

 
 
Het Balkon (tegenover de Meervaart) wordt 
met natuursteen verhard en krijgt brede 
treden naar het water. 
Om de bomen komt een groter rechthoekig 
perk waaromheen houten zitbanken met 
ledverlichting eronder en nieuwe lichtmasten. 
Om de Meer en Vaart-oversteek duidelijker te 
maken zal de bomenrij worden veranderd; 
voor Opium/Grand Café zal de rij worden 
voortgezet. De uitvoering staat gepland voor 
september 2013. 
Op de Landtong langs Meer en Vaart is 
ruimte gereserveerd voor een groot gebouw 
van 3 lagen en óp de Landtong drie kleine 
'horeca-experimenten'. 
Het Rondje Sloterplas loopt op de tekening 
over een brug naar Torenwijck en kent 3 
varianten: 1) een voet- en fietspad langs de 
achterkant van het horecagebouw, om de 
Landtong, langs het water naar de brug. 2) 
deze route als voetpad naar een loopbrug en 
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het fietspad onveranderd langs Meer en 
Vaart. 3) Het Rondje door het water enkele 
meters voor het Opiumterras naar de nieuwe 
brug. Gedacht wordt nog over een variant 
zonder brug. 
Ter plaatse van de geplande Steiger (tussen 
Balkon en Speeltuin) komt in het Bestem-
mingsplan een rechthoekige reservering voor 
een horecagebouw aan de kant, in het water, 
van 2 lagen - circa 6 m. hoog - 25 m. lang en 
10 m. in het water. Economisch onderzoek is 
gaande.  
In de hoek Meer en Vaart met de 

Lelylaan wil men een heuvel realiseren. 
In de Oeverbocht ziet men graag een 
vanzelfsprekende verbinding met de 
Zuidoost-oever. Ook wil men daar een kiosk 
om een 'ruimtelijke eenheid' te krijgen met 
de Zuidwest-oever. Daarvoor zal het ver-
wilderde groen in die hoek gedeeltelijk 
moeten wijken. 
 

Algemene ledenvergadering VVS 

 
Deze vond plaats jl. zaterdag 14 april in de 
Drijfsijs. Er waren 8 leden en 7 bestuurs-
leden. 
Het volledige conceptverslag kunt u vinden 

op onze website, hieronder een korte 

samenvatting. 

 
*Tijdens de terugblik op het afgelopen jaar 
memoreerde de voorzitter, de ontwikkelingen 
rond het Lovelandfestival, waarbij vermeld 
kan worden dat het festival dit jaar kleiner 
zal zijn vanwege de geconstateerde schade; 
de Heemtuin, met de belangrijke vermelding 
dat William Frohn daar zijn werk kan blijven 
doen; het vuurwerk dat weer op 30 april mag 
en de steeds fraaier wordende website. 
*Het afgelopen jaar waren er vier excursies: 
iepentocht, molentocht, kanotocht en bezoek 
aan de tentoonstelling in het Stadsarchief. 
*Door de kascommissie (Sally Tee en 
Alphons Berkemeijer) is de jaarrekening 
goedgekeurd en het bestuur is decharge 
verleend. Dit duo vormt ook komend jaar de 
kascommissie. 
*Yvonne de Graaff is afgetreden als 
bestuurslid; Peter Stein en Berta Tenner 
waren aftredend. Zij zijn beiden herkozen. 
*Voor 2012 is de Sloterplasconferentie op 1 
juni belangrijk en de daarna te verwachten 
ontwikkelingsstrategie voor het Sloterpark en 
de Sloterplas. 
*De begroting is, met enige aanpassingen, 
o.a.  reserveringen voor ons 10-jarig bestaan 
in 2013 en een post van maximaal € 500,00 
voor bestuursondersteuning, goedgekeurd. 
*De ledenvergadering werd afgesloten en 

gevolgd door een rondleiding en toelichting 
op de natuurspeeltuin, de Natureluur. 
 

Groenvisie 

 

Op 5 juni jl. hebben we een zienswijze 
gestuurd op de concept Groenvisie van het 
Stadsdeel. 
Onze voornaamste kritiek betreft het 
voornemen van  het Stadsdeel om het park 
om te vormen van een stadspark tot een 
metropolitaan park. Ook wijzen wij 
evenementen op het Groot Parkeiland aan de 
westkant en  een hotel aan de oostkant op of 
bij het watersporteiland af. Bij de wens voor 
“koudewinning door Nuon” hebben we onze 
twijfels. Voor de volledige versie van onze 
zienswijze, zie onze website. 

Aanleg natuurvriendelijke oevers 

  

Langs het Groot Parkeiland worden twee klei-
ne langgerekte eilandjes aangelegd. Een 
tegenover het Oeverpad, het andere tegen-
over Vrijzicht voor het eiland dat er al ligt. 
Deze eilandjes zijn eigenlijk een soort 
zandbanken, zij steken nauwelijks boven het 
water uit en zijn bestemd om de begroeiing 
mogelijk te maken van waterplanten, die 
Blauwalg in de plas moeten tegengaan. 
Deze Blauwalgen (of blauwwieren) zijn bac-
teriën en geen algen, die net als planten 
fotosynthese toepassen om te leven. Deze op 
olie lijkende groenblauwe drijflaag kan giftig 
zijn en is riskant voor vissen, watervogels, 
huisdieren en zwemmers.  Ieder jaar opnieuw 
ontstaat in de loop van de zomer, bij hogere 
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temperaturen en stilstaand water, een blauw-
algplaag. 
Er zijn nog andere redenen die tot aanleg van 
de natuurlijke oevers hebben geleid: er is 
een ecologische as die langs de zuidkant van 
de plas loopt. De fauna ter plaatste is gebaat 
bij de aanleg. Een ecologische as dient als 
verbinding tussen natuurgebieden. 
Van de gelegenheid zal gebruik worden 
gemaakt om in het bomenbestand langs de 
oever te snoeien. Er is een dicht bladerdak 
ontstaan, waardoor het zonlicht niet meer 
voldoende tot de ondergrond kan door-
dringen. Van de uitdunning van het blader-
dak mag worden verwacht dat de grond-
begroeiing ter plaatse meer diversiteit zal 
gaan vertonen. Er staan nu nog te veel 
brandnetels. 
Het officiële begin van de werkzaamheden is 
in juni, maar in feite moet daarmee worden 
gewacht tot het einde van het broedseizoen. 
 

Lentesneeuwwandeling 6 mei 

 

De excursie begon bij de eikenrij langs de 
Oostoever. Daar liet Hans Kaljee ons 
griezelen bij zijn beschrijving van de 
eikenprocessierups en zijn gevaar voor de 
mens. Gelukkig wordt de rups met succes 
bestreden met een biologisch, voor de mens 
ongevaarlijk middel. Daarna zetten we, net 
als bij de vorige bomenexcursie, koers naar 
de iepenrijen aan de Noordoever waaronder  
de Bea Schwartz-iepen. Deze keer werden er 
door de Buurttelevisie opnames gemaakt. 
Gemakshalve kunnen wij verder verwijzen 
naar het verslag van de vorige iepenexcursie 
(Nieuwbrief 35). De lentesneeuw (iepen-
zaden) viel erg tegen dit jaar, maar aan de 
Noordzijde was de hoeveelheid nog heel be-
hoorlijk.  
 
Kanovereniging Sloterplas 40 jaar 

 
Wij feliciteren Kanovereniging Sloterplas van 
harte met haar veertigjarig bestaan! 
 

 

De kanovereniging is vooral bekend om haar 
jaarlijkse grachtentocht. In het weekend van 
1 & 2 september voor de 33ste keer. 
Deze keer zullen er weer 250 kanoërs uit 
Nederland en België, maar vooral ook uit 
Duitsland meedoen. Dit jaar helpt Kano-
vereniging Sloterplas ons ook met onze 
jaarlijkse kanotocht. Ze varen op zondag 23 
september mee met hun tienpersoonskano. 
Meer informatie over kanovereniging 
Sloterplas www.kanoverenigingsloterplas.nl 
 

Zonnende schildpadden zijn gespot aan de 
oever van de heemtuin bij de Drijfsijs. Bij 
navraag blijken het uitheemse Roodwang-
schildpadden te zijn. Ze moeten afkomstig 
zijn van een particulier. Waarschijnlijk waren 
ze te groot, te saai van kleur en te bijterig 
geworden voor het terrarium of vijvertje. 
 

 
 

 

 

Vereniging Vrienden van de Sloterplas 

 

Opgericht 4 juni 2003 

Bestuur: 

 

Harriët Haakma Wagenaar – voorzitter 

Tineke Stricker - secretaris 

Emmy Groot - penningmeester 

Tineke Rombout 

Berta Tenner 

Peter Stein 

Wouter van der Wulp 

 

post@vriendenvandesloterplas.nl 

www.vriendenvandesloterplas.nl 

 

 
  
V.V.S. – Jan Tooropstraat 6 – 1062 BM Amsterdam  

Banknummer 9590123
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